
  

  

  

    

  

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)  

   

J 

Verzonden: 
maandag 

10 maart 2025 11:53 

Aan: 

‚ 

M@hardenberg.nl=; "' 

(@hardenberg.nl= DE herbert; 

HS @hardenberg.nl> 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Ce: 

" " 

Ml enardenberg.nl= 

Onderwerp: 
2503-Spreekpunten informatiebijeenkomst locatieonderzoek 

v2 

Bijlage(n): 2503-Spreekpunten informatiebijeenkomst 
locatieonderzoek 

_v2.docx 

(geanonimiseerd)



Spreekpunten informatiebijeenkomst locatieonderzoek AZC 

10/13 maart 2025 

Welkom 

• Namens het college van B&W heeft ik u welkom bij de 

informatiebijeenkomst over het locatieonderzoek voor een azc in de 

gemeente Hardenberg. 

Ik ben Alwin Mussche , wethouder bij de gemeente Hardenberg. Ik heb 

onder andere het onderwerp vluchtelingenvraagstukken/azc in mijn 

portefeuille. 

Omdat we zorgvuldige communicatie met de buurt belangrijk vinden , heeft 

een aantal van u vorige week bezoek gehad van medewerkers van de 

gemeente Hardenberg thuis bezorgd of u heeft een brief van ons gehad. 

Het kan ook zijn dat u wat verder weg woont van een locatie die we willen 

onderzoeken en dat u via onze website of een ander kanaal geïnformeerd 

bent over dit locatieonderzoek. 

Het is goed dat u met zoveel mensen hier bent vanavond. 

Ik kan mij goed voorstellen dat u vragen heeft over dit locatieonderzoek. 

Ik geef u eerst graag uitleg over het locatieonderzoek. 

Daarna is er alle ruimte om vragen te stellen. Die vragen probeer ik samen 

met de programmamanager vluchtelingen zo goed mogelijk te 

beantwoorden. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

Waarom een locatieonderzoek? 

• Het vluchtelingenvraagstuk is erg actueel. Niet alleen in onze gemeente , 

maar in heel Nederland. Er is in de landelijke politiek veel gaande , onder 

andere over het wetsvoorstel om de spreidingswet (die sinds 1 februari 

2024 geldt) in te trekken. Het is nog niet bekend wanneer dit wetsvoorstel 

naar de kamers gaat. 

Tot het moment van intrekking is de spreidingswet wet van kracht. 

Daarmee hebben we op dit moment de wettelijke taak om asielzoekers op 

te vangen. 

De minister bepaalt elke twee jaar hoeveel asielzoekers elke gemeente 

moet opvangen. De gemeente Hardenberg moet op dit moment 355 

asielzoekers opvangen. 

In Hardenberg aan de Jachthuisweg is een azc. Daar vangen we nu 700 

asielzoekers op. Daarmee voldoen we aan de spreidingswet. 

We hebben de afspraak gemaakt dat het azc maximaal 10 jaar op deze 

plek zou blijven. In maart 2026 zijn die 10 jaar voorbij. We houden ons aan 

deze afspraak met de buurt en onze inwoners. Daarom stellen we de raad 

voor het azc aan de Jachthuisweg in Hardenberg in maart 2026 te sluiten. 

Maar we verwachten niet dat het vluchtelingenvraagstuk in maart 2026 is 

opgelost. Ook dan zal er behoefte zijn aan opvangplekken voor 

asielzoekers in Nederland. Wij hebben eerder al goed nagedacht over hoe 

we hiermee om willen gaan. Ongeveer een jaar geleden heeft onze raad 

• 

• 

• 

• 

• 



een handelingskader vluchtelingen vastgesteld. Daarin staat dat we onze 

verantwoordelijkheid willen nemen. En de opdracht om een 

locatieonderzoek te doen naar mogelijke plekken voor een azc: een 

zorgvuldig proces voor het bepalen van omvang , vorm en locatie met alle 

betrokken partijen. 

We zijn nu bezig met dat onderzoek. 

Het onderzoek richt zich op een of meerdere locaties waar in totaal 

ongeveer 400 plekken zijn te realiseren. Met dit aantal voldoen we aan de 

huidige opgave (355) op grond van de spreidingswet en houden we 

rekening met een groei van dit aantal. Ook leveren we met dit aantal een 

eerlijke bijdrage in de regio IJsselland. 

• 

• 

Hoe ziet het locatieonderzoek eruit? 

• Het onderzoek bestaat uit een globaal onderzoek en een diepgaand 

onderzoek. 

In het globaal onderzoek beoordelen we locaties globaal op geschiktheid 

binnen een aantal kaders. 

Het globaal onderzoek is vooral een technische beoordeling , 
om te bepalen 

of ze kansrijk genoeg zijn om verder te onderzoeken. 

De uitkomst van dit locatieonderzoek leidt nog niet tot een besluit over of , 

waar en hoe we vanaf maart 2026 asielzoekers opvangen. 

Dit is een tussenstap om van globaal naar diepgaand onderzoek te gaan. 

Pas als de resultaten van het diepgaand onderzoek er zijn , kan de 

gemeenteraad een besluit nemen over de omvang , de vorm en 

locatie/locaties. 

Een onderzoeksbureau (SAB) voerde het locatieonderzoek voor ons uit. 

Het bureau heeft mogelijke locaties bekeken: locaties die zijn aangeboden 

door particulieren , bedrijfslocaties die te huur of te koop staan , locaties die 

we zelf in eigendom hebben. 

Bij het beoordelen van de locaties is naar de meerder punten gekeken. 

Is de locatie groot genoeg? 

Is de locatie beschikbaar vanaf 2026? 

Is het opvangen van asielzoekers passend te maken in het 

omgevingsplan? 

Is de locatie bereikbaar met de fiets/auto/lopend zonder grote 

aanpassingen? 

Ligt de locatie binnen 5 kilometer afstand van een supermarkt 

(zodat de asielzoekers binnen een uur lopend bij de supermarkt is) 

Is op maximaal 25 kilometer afstand een OV-halte aanwezig? , 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

o 

o 

o 

o 

o 

o 

Uitkomsten globaal locatieonderzoek 

• Uit het globaal locatieonderzoek komen veel locaties naar voren. 

Het college van B&W stelt de raad nu voor om 7 locaties diepgaand te 

onderzoeken. Lang niet alle locaties gaan dus mee naar het vervolg. We 

stellen de raad voor om de volgende locaties af te laten vallen: 

Het huidige azc aan de Jachthuisweg , want afspraak = afspraak 

• 

o 



o Locaties waar we op dit moment Oekraïners opvangen 

Locaties waar plannen zijn voor 

woningbouw/bedrijventerreinen/maatschappelijke initiatieven 

Locaties die kleiner zijn dan 2. 400 vierkante meter: 

o 

o 

Het college heeft de bestuurlijke keuze gemaakt om op basis hiervan 7 

locaties (eigendom van de gemeente) te laten afvallen. 

• Er blijven nog 7 locaties over die wat het college betreft diepgaand 

onderzocht kunnen worden. 

Door zo’n ruim aantal locaties mee te nemen 
, houdt de gemeenteraad 

keuzemogelijkheden. 

De verwachting is wel dat tijdens het diepgaand onderzoek nog een aantal 

locaties afvalt. Maar ook dan blijven er hopelijk nog voldoende locaties 

over zodat de gemeenteraad een goede afweging kan maken. 

• 

• 

7 locaties diepgaand te onderzoeken 

Het college van B&W stelt de gemeenteraad voor om de volgende locaties 

diepgaand te onderzoeken. 

- Hardenberg – hoek Rheezerweg-Twenteweg (50 tot 100 asielzoekers) 

Hardenberg – Nieuwe Burgerkampweg (tussen de Radewijkerbeek en de 

Klinkerweg) (50 tot 400 asielzoekers) 

Bruchterveld – Kuilenweg (naast het Veldpad) (50 tot 400 asielzoekers) 

Hoogenweg 
– Hardenbergerveldweg I (vlakbij de Emtenbroekerdijk) (50 tot 

400 asielzoekers) 

Hoogenweg 
– Hardenbergerveldweg II (tussen de Lageweg en de 

Hoogenweg) (50 tot 400 asielzoekers) 

Dedemsvaart – Oude Zuidwolderstraat (de oude gemeentewerf) (50 tot 

400 asielzoekers) 

Dedemsvaart – Sponturfwijk (tussen de Mulderij en de Strooiendorp) (50 

tot 400 asielzoekers) 

- 

- 

- 

- 

- 

- 

Ons voorstel aan de gemeenteraad 

• We doen het voorstel aan de gemeenteraad om: 

Kennis te nemen van het globaal locatieonderzoek 

De fase van diepgaand onderzoek te starten voor de 7 locaties. 

De opvang aan de Jachthuisweg in Hardenberg per 8 maart 2026 te 

sluiten (ook als er dan nog geen nieuwe locatie operationeel is er 

een korte tijd overbrugd moet worden) 

De gemeenteraad bespreekt dit voorstel in de oriënterende ronde van 18 

maart 2025 en neemt op 8 april 2025 een besluit. 

o 

o 

o 

• 

Hoe ziet het diepgaand onderzoek eruit? 



• Een verdiepend onderzoek naar de 7 kansrijke locaties om vast te stellen 

in hoeverre ze geschikt zijn voor de opvang van asielzoekers 

Het verdiepend onderzoek richt zich op diverse technische en ruimtelijke 

aspecten. 

looproutes; 

verkeersveiligheid; 

de aansluiting van water en stroom; 

flora & fauna. o 

In het diepgaand onderzoek is ook ruimte voor de inbreng van de 

omgeving en de kansen en problemen die zij zijn. Ook brengen we 

dilemma’s en relevante afwegingen in beeld. 

Belangrijk onderdeel is het gesprek met omwonenden van de locaties. We 

willen ophalen wat belangrijk is. 

We verwachten dat het diepgaand onderzoek in de zomer klaar is. 

Op basis van de uitkomsten van het onderzoek naar de 

technische/ruimtelijke aspecten én de inbreng uit de gesprekken maken 

we (college en raad) een afweging. 

Dit leidt na de zomer tot een raadsvoorstel van het college om te komen 

tot een definitief besluit over de omvang , locatie(s) en vorm voor de 

opvang van asielzoekers in de gemeente Hardenberg. 

• 

o 

o 

o 

• 

• 

• 

• 

• 

Bedankt voor uw aandacht. 


